VIRGINIA BOARD FOR ASBESTOS, LEAD, AND HOME INSPECTORS
Tentative AGENDA

THURSDAY, FEBRUARY 10, 2022, 9:00 A.M.
BOARD ROOM 3—SECOND FLOOR

DEPARTMENT OF PROFESSIONAL AND OCCUPATIONAL REGULATION
PERIMETER CENTER—9960 MAYLAND DRIVE
RICHMOND, VA 23233

L CALL TO ORDER
II. EMERGENCY EVACUATION PROCEDURES

1II. APPROVAL OF AGENDA
a. .‘Board Agenda, February 10, 2022

1V. APPROVAL OF MINUTES
a. Board Meeting Minutes, November 4, 2021

V. INTRODUCTION OF NEWLY APPOINTED AGENCY DIRECTOR
VI INTRODUCTION OF NEW BOARD MEMBERS

VIIL PUBLIC COMMENT PERIOD - Five minute public comment, per person, on those items
not included on the agenda with the exception of any open disciplinary or application files

VIII. CASE FILES *
a. File Number 2021-02549, Timothy John Valaike (HI)
Consent Order (Rushton)
b. File Number 2021-01947, Royce Kapono Quitoriano (HI)
Licensing—IFF by Eldridge
c. File Number 2021-02810, Ferdinand Nathaniel III (ASB)
Licensing—IFF by Haughwout

IX. REGULATIONS
a. Regulatory Action Update

X. OTHER BUSINESS
a. September 2021 Home Inspector CPE Audit Report
b. Consider Draft Guidance Document Regarding Course Completion Certificates for Asbestos
and Lead Training Course Instructors
Discussion of §54.1-501.6. of the Code of Virginia
2022 Legislative Update
Board Financial Statements
Outreach Update
Consideration of Resolutions for Service
Other Board Business

@ moe oo

XI. FUTURE MEETING DATES
a. May 12,2022
b. August 18, 2022
c. November 10, 2022



XII. COMPLETE CONFLICT OF INTEREST FORMS

XIII. ADJOURN

Persons desiring to participate in the meeting and requiring special accommodations or interpretative services
should contact the Department at (804) 367-0362 at least ten days prior to the meeting so that suitable

arrangements can be made for an appropriate accommodation. The Department fully complies with the
Americans with Disabilities Act.

* Agenda materials made available to the public do not include disciplinary case files or application files
pursuant to §54.1-108 of the Code of Virginia.



PERIMETER CENTER CONFERENCE CENTER
EMERGENCY EVACUATION OF BOARD AND TRAINING ROoOMS
(Script to be read at the beginning of each meeting.)

PLEASE LISTEN TO THE FOLLOWING INSTRUCTIONS ABOUT EXITING THE PREMISES IN THE EVENT OF AN EMERGENCY.

In the event of a fire or other emergency requiring the evacuation of the building, alarms will sound.
When the alarms sound, leave the room immediately. Follow any instructions given by Security staff

Board Room 1
Exit the room using one of the doors at the back of the room. Upon exiting the room, turn RIGHT. Follow the
corridor to the emergency exit at the end of the hall.

Upon exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.

Board Room 2
Exit the room using one of the doors at the back of the room. (Point) Upon exiting the room, turn RIGHT. Follow the
corridor to the emergency exit at the end of the hall.

Upon exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.

You may also exit the room using the side door, turn Right out the door and make an immediate Left. Follow the
corridor to the emergency exit at the end of the hall.

Upon-exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.

Board Rooms 3 and 4
Exit the room using one of the doors at the back of the room. Upon exiting the room, turn RIGHT. Follow the
corridor to the emergency exit at the end of the hall.

Upon exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.

Training Room 1
Exit the room using one of the doors at the back of the room. Upon exiting the room, turn LEFT. Follow the corridor
to the emergency exit at the end of the hall.

Upon exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.

Training Room 2
Exit the room using one of the doors at the back of the room. Upon exiting the doors, turn LEFT. Follow the corridor
to the emergency exit at the end of the hall.

Upon exiting the building, proceed straight ahead through the parking lot to the fence at the end of the lot. Wait there
for further instructions.



VIRGINIA BOARD FOR
ASBESTOS, LEAD, AND HOME INSPECTORS
MEETING MINUTES

The Virginia Board for Asbestos, Lead, and Home Inspectors met on November 4, 2021, at the

offices of the Department of Professional and Occupational Regulation (DPOR), Perimeter
Center, 9960 Mayland Drive, 2" Floor, Board Room 2, Richmond, Virginia 23233.

The following members of the Board were present:

Sandra Baynes, Vice-Chair Peter D. Palmer
John E. Cranor David P. Rushton

James E. Haltigan Patrick Studley

Gene E. Magruder, Chair Paul D. Thomas

Board members Chadwick Bowman, Rick Holtz, Galappa Madhusudhan, and Louis Walker were
not present at the meeting.

The following staff members were present for all or part of the meeting:

Mary Broz-Vaughan, Director
R. Thomas Payne, Deputy Director
Trisha L. Lindsey, Executive Director
Shannon Webster, Director of Examinations
Joseph C. Haughwout, Jr., Board and Regulatory Administrator
Tanya M. Pettus, Board Administrator

Joshua Laws from the Office of the Attorney General was present.

Mr. Magruder, finding a quorum of the Board present, called the Call to Order
meeting to order at 9:29 a.m.

Ms. Lindsey advised the Board of the emergency evacuation Emergency
procedures. Evacuation
Procedures

Ms. Palmer moved to approve the agenda as presented. Mr. Studley Approval of Agenda
seconded the motion which was unanimously approved by: Baynes,
Cranor, Haltigan, Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

Mr. Rushton moved to approve the minutes of the August 26, 2021, Approval of
Board meeting as presented. Ms. Baynes seconded the motion which Minutes
was unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,

Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

Ms. Lindsey introduced to the Board DPOR Deputy Director, Tom Introduction of New
Payne. DPOR Deputy
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There were no members of the public present to address the Board.

The Board members reviewed a written comment submitted by P.
Wesley Hambrick, Jr., requesting that the Board continue the
allowance for conducting training courses via electronic means for
asbestos courses that do not require a hands-on component.

Mr. Cranor and Mr. Rushton recused themselves from the meeting
for discussion and deliberations on File Number 2020-00507.

In the matter.of File Number 2020-00507, Theodore Riddick, Jr.,
the Board members reviewed the record which consisted of the
investigative file, the transcript, and exhibits from the Informal Fact-
Finding Conference, and the Summary of the Informal Fact-Finding
Conference.

The Board considered each of the charged Violations under Counts
1 through 4. Mr. Palmer moved to accept the recommendation of the
Presiding Officer and find Mr. Riddick in violation of 18 VAC 15-
40-130.A. as outlined in Count 1, 18 VAC 15-40-130.B. as outlined
in Count 2, 18 VAC15-40-160.C. as outlined in Count 4, and accept
the finding of no violation in Count 3 as outlined in the Summary.
Mr. Haltigan seconded the motion which was unanimously approved
by: Baynes, Haltigan, Magruder, Palmer, Studley, and Thomas.

Ms. Baynes then moved to accept the recommended sanctions as
presented in the Summary for the purpose of discussion. Mr. Studley
seconded the motion. After discussion, Ms. Baynes moved to amend
her previous motion, and moved to accept the recommended
sanctions as amended, which imposed a monetary penalty of $200.00
for violation of Count 1, and a monetary penalty of $100.00 for
violation of Count 4. For violation of Count 2, Mr. Riddick’s home
inspector license will be suspended until the Board receives
satisfactory proof of completion of a Board-approved 35-hour pre-
license education home inspector course. The above-referenced
education hours will not count towards any education requirements,
if applicable, for renewal, reinstatement, or activation of a license.
Mr. Thomas seconded the amended motion which was approved by:
Baynes, Haltigan, Magruder, Palmer, Studley, and Thomas.

Mr. Cranor returned to the meeting.

Mr. Rushton remained recused for discussions and deliberations on

Director

Public Comment
Period

Recusal of Board
Members

File Number 2020-
00507, Theodore
Riddick, Jr.

Return of Board
Member
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File Numbers 2020-02516 and 2021-01008.

In the matter of File Number 2020-02516, Donald Lindsy Smith, File Number 2020-
the Board members reviewed the record which consisted of the 02516, Donald
Notice of Prima Facie Case, Report of Findings, evidence, and the Lindsy Smith
Recommendation. Mr. Palmer moved to accept the recommendation

and find Mr. Smith in violation of 18 VAC 15-40-155.3. as outlined

in Count 1. Mr. Cranor seconded the motion which was

unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,

Palmer, Studley, and Thomas. Mr. Palmer then moved to impose a

monetary penalty of $50.00 as outlined in the Recommendation. Mr.

Studley seconded the motion which was unanimously approved by:

Baynes, Cranor Haltigan, Magruder, Palmer, Studley, and Thomas.

In the matter of File Number 2021-01008, Marc C. Leon, the Board File Number 2021-
members reviewed the Consent Order. Mr. Leon admits to a 01008, Marc C. L.eon
violation of 18VAC 15-40-155.6 as outlined in Count 1, and

consents to the imposition of a monetary penalty of $750.00, and

Board costs of $150.00. Mr. Cranor moved to approve the Consent

Order as presented. Mr. Thomas seconded the motion which was

unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,

Palmer, Studley, and Thomas.

Mr. Rushton returned to the meeting. Return of Board
Member

Mr. Haughwout provided an update on the current status of the Regulatory Action
regulatory review processes for the Board’s regulatory packages. Update

A Notice of Intended Regulatory Action (NOIRA) for a general
review of the Home Inspector Licensing Regulations was published
in the Virginia Register on July 19, 2021, for a 30-day public
comment period which ended on August 18, 2021. Mr. Haughwout
advised that public comments and proposed regulatory amendments
will be considered by the Board later in the meeting.

Final Lead-Based Paint Renovation, Repair, and Painting Program
(RRP) Regulations (Initial Promulgation), as amended, were adopted
by the Board on August 26, 2021. Final regulations are to be
submitted for Executive Branch review.

Mr. Haughwout advised the Board that the temporary reduction in Consider Exempt
renewal and reinstatement fees for home inspector licenses will be Action to Continue
expiring in 2022. As currently projected, the Board can better Temporary Fee
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maintain compliance with the Callahan Act if reduced fees are Reduction for Home
extended through 2024. Inspectors

Mr. Rushton moved to authorize staff to file an exempt action to
continue the temporary fee reductions for home inspector licenses
expiring after February 1, 2022, and before February 1, 2024, and
for reinstatement applications received on or after March 1, 2022, on
or before February 29, 2024, Mr. Thomas seconded the motion
which was unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan,
Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

The Board reviewed public comments received on draft proposed Home Inspector
amendments to the Home Inspector Licensing Regulations, as well Licensing

as draft proposed responses to the comments. After review and Regulations
discussion, Mr. Studley moved to adopt the draft proposed responses

as written. Mr. Cranor seconded the motion. After discussion, the

meotion was unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan,

Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

The Board considered draft proposed amendments to the Home
Inspector Licensing Regulations. Mr. Palmer moved to adopt the
draft proposed amendments to the regulations as presented for the
purpose of discussion. Mr. Thomas seconded the motion which was
unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,
Palmer, Rushton, Studley, and Thomas. Discussion was held on
entry requirements, continuing professional education subject
matter, licensee responsibility, and prohibited acts. After discussion,
Mr. Rushton moved to approve the Committee’s recommended draft
Home Inspector Licensing Regulations as amended, and authorize
staff to file the amended regulations as proposed in order to proceed
through the regulatory review process. Mr. Palmer seconded the
motion which was unanimously approved by: Baynes, Cranor,
Haltigan, Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

Ms. Lindsey asked the Board to consider authorizing staff to file an Consider Exempt

exempt action to amend the Board’s regulations to comport with Action to Amend
recent legislation legalizing marijuana. The amendment would Home Inspector
exclude marijuana-related misdemeanor convictions from the Licensing

disclosure and reporting requirements in the regulations. Mr. Regulations and
Rushton moved to authorize staff to file an exempt action to amend Lead-Based

the Board’s regulations. Mr. Cranor seconded the motion which Activities

was unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Regulations to
Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas. Incorporate Changes

Resulting from
Recent Marijuana
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Ms. Pettus provided an update of home inspector CPE audits
conducted on twenty-five percent of eligible certified home
inspectors beginning on September 23, 2021.

Ms. Lindsey and Ms. Pettus-advised the Board that staff has
received multiple inquiries as to whether virtual or online platforms
are acceptable methods of delivery for asbestos and lead courses in
light of the expiration of waivers instituted during the height of the
pandemic. As Executive Order 51 expired on June 30, 2021, but
recommendations remain in place to help mitigate the spread of
COVID-19, training providers are requesting clarification to ensure
they remain in compliance with statutes and regulations.

Ms. Lindsey asked the Board to consider guidance adopted by the
Board as authorized by the Order, allowing for hybrid delivery of
asbestos initial courses wherein theoretical instruction was
permitted to be conducted by electronic means, while any required
hands-on instruction was to be performed in person. After lengthy
discussion, Ms. Baynes moved to rescind the guidance on the
hybrid delivery of asbestos initial courses, and further moved to
table the topic until the February 2022 Board meeting. Mr. Thomas
seconded the motion which was unanimously approved by:
Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder, Palmer, Rushton, Studley,
and Thomas.

Ms. Webster advised the Board of the Virginia Federal Bonding
Program, a program that essentially insures an employer against
any loss due to larceny, theft, embezzling, or forgery for $5,000.00
and six months at no cost to the employer when that employer
chooses to hire an individual with a criminal history. The program
aims to ensure reentry into the job market for individuals who have
prior criminal convictions.

After discussion, Mr. Rushton moved to endorse the Virginia
Federal Bonding Program. Mr. Palmer seconded the motion which
was unanimously approved by: Baynes, Cranor, Haltigan,
Magruder, Palmer, Rushton, Studley, and Thomas.

Ms. Lindsey provided the Board with the most recent financial
statements for informational purposes.

Ms. Lindsey updated the Board on recent and upcoming virtual and
in-person outreach opportunities.

Legislation

September 2021
Home Inspector

Audit Report

Discuss Virtual
Format for Asbestos
and Lead Education

Discussion of
Virginia Federal
Bonding Program

Board Financial
Statements

Outreach Update
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Ms. Lindsey opened the floor for annual nominations of the Board Election of Officers
Chair. Ms. Baynes moved to nominate Mr. Magruder as Board

Chair. Mr. Palmer seconded the motion. Mr. Magruder accepted the

nomination. Mr. Palmer moved to close the nominations for Chair

of the Board. Mr. Rushton seconded the motion which was

unanimously approved by:- Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,

Palmer, Rushton, Studley, and Thomas. By acclamation, Mr.

Magruder was named Chair of the Board.

Mr. Magruder opened the floor for annual nominations of Board
Vice-Chair.- Mr. Cranor moved to nominate Ms. Baynes as Vice-
Chair of the Board. Mr. Thomas seconded the motion. Ms. Baynes
accepted the nomination. Mr. Rushton moved to close the
nominations. Mr. Palmer seconded the motion, which was
unanimously approved by:  Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder,
Palmer, Rushton, Studley, and Thomas. By acclamation, Ms.
Baynes was named Vice-Chair of the Board.

Ms. Lindsey advised the Board that a Board Member Training Other Business
Conference is being tentatively planned for October 2022.

Ms. Lindsey advised that the Secretary of the Commonwealth is
looking to fill vacant seats on the Board, as well as to fill the seats of
those whose terms have expired but who continue to serve on the
Board. The Board members were invited to provide Ms. Lindsey
with the names and contact information for any eligible individuals
who may be interested in serving on the Board.

Staff has received certificates of completion for asbestos and lead
refresher courses wherein the student, the training manager, and
principal instructor are the same person. As the Board’s regulations
are silent on the matter, Ms. Pettus asked the Board to consider
whether an instructor of an asbestos or lead course my sign his own
certificate of completion signifying completion of required refresher
training. After lengthy discussion, Mr. Palmer authorized staff to
draft a guidance document requiring additional verification of an
instructor’s successful completion of asbestos and lead refresher
training. Mr. Haltigan seconded the motion which was unanimously
approved by: Baynes, Cranor, Haltigan, Magruder, Palmer, Rushton,
Studley, and Thomas.

Mr. Magruder reminded Board members to complete their conflict Conflict of Interest
of interest forms. Forms and Travel
Youchers
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There being no further business, the meeting adjourned at 11:51 a.m. Adjourn

Gene E. Magruder, Chair

Demetrios J. Melis, Secretary



INTRODUCTION OF NEWLY APPOINTED
AGENCY DIRECTOR




INTRODUCTION OF NEW
BOARD MEMBERS




PUBLIC COMMENT PERIOD

Five minute public comment, per person, with the
exception of any open disciplinary or application files.



Virginia Board for Asbestos, L.ead, and Home
Inspectors

Update on Regulatory Actions

(as of January 24, 2022)

I Action: Home Inspector Regulations General Review

Current Stage: NOIRA
e NOIRA filed on 117/13/20. Executive Branch review completed and submitted to Registrar on
6/22/21.
Published in Virginia Register on 7/19/21 for 30-day public comment period.
Public comment period concluded on 8/18/21.
Board reviewed and considered NOIRA stage public comments on 11/4/21.

Board reviewed and considered committee recommendations, and adopted proposed regulatory
text on 11/4/21.

Next Step: Proposed Stage/Executive Branch Review/Public Comment
o - Submission of proposed regulatory text for Executive Branch review.
e Upon completion of Executive Branch review, publication of proposed regulation in Virginia
Register, and 60-day public comment period. Comment period will include a public hearing.

Action: Initial Promulgation of Lead-Based Paint Renovation, Repair,
and Painting Regulation

Current Stage: Final Regulation
e Final regulation, as amended, adopted by Board on 8/26/21.
¢ Final regulation submitted for Executive Branch review on 1/18/22.

Next Step: Executive Branch Review/Final Adoption
e Following completion of Executive Branch review, publication in Virginia Register, and final
public comment.

Action: Home Inspector Regulations — Temporary Fee Reduction

Next Step: N/A




September 2021 Home Inspectors

CPE Audit Report

Memo

To: ALHI Board Members

From: Tanya M. Pettus, Administrative Assistant

Date: February 10, 2022

Re: September 2021 Home Inspectors CPE Audit Report

This memo provides information regarding the September 2021 Home Inspectors CPE
Audit Report.

September 23, 2021: The regulant population of home inspectors eligible for audit totaled 359
in Eagles. Five percent (25%) of the eligible regulant population was
randomly selected, resulting in 85 regulants selected for audit. Note:
Those ineligible for audit were manually excluded.

Initial letter and CPE audit form mailed to regulants selected

for audit.
October 25, 2021: Due date of CPE audit form and required documentation.
November 1, 2021: Final notices mailed to non-responsive auditees.
November 15, 2021: Final due date of CPE audit form and required documentation.

Responses received as of December 15, 2021:

Total Received 80
Passed 79
Incomplete 1
Pending Review 0
Referred for Disciplinary Action 6
Surrendered 0
No Response 5



CONSIDER DRAFT GUIDANCE DOCUMENT
REGARDING COURSE COMPLETION
CERTIFICATES FOR ASBESTOS AND LEAD
TRAINING COURSE INSTRUCTORS




DISCUSSION OF §54.1-501.6. OF THE
CODE OF VIRGINIA




2022 LEGISLATIVE UPDATE




Department of Professional and Occupational Regulation
Statement of Financial Activity

Board for Asbestos, Lead, and Home Inspectors

954540
2020-2022 Biennium December 2021
Biennium-to-Date Comparison
December 2021 July 2018 - July 2020 -
Activity December 2019 December 2021
Cash/Revenue Balance Brought Forward 9,163
Revenues 25,615 429,246 428,034
Cumulative Revenues 437,197
Cost Categories:
Board Expenditures 2,534 55,490 58,533
Board Administration 6,860 147,509 127,207
Administration of Exams 282 4,322 5717
Enforcement 540 7,276 8413
Legal Services 0 2,347 1610
Information Systems 1,515 109,773 87565
Facilities and Support Services 3,533 70,023 67540
Agency Administration 3,440 67,619 58388
Other / Transfers 0 (5) 0
Total Expenses 18,703 464,355 414,973
Transfer To/(From) Cash Reserves (484) 0 (23,960)
Ending Cash/Revenue Balance 46,185
Cash Reserve Beginning Balance 287,324 0 310,800
Change in Cash Reserve (484) 0 (23,960)
Cash Reserve Ending Balance 286,840 0 286,840

Number of Regulants
Current Month 5,792
Previous Biennium-to-Date 6,313



OUTREACH UPDATE




CONSIDERATION OF RESOLUTIONS
FOR SERVICE




OTHER BUSINESS




FUTURE MEETING DATES

a. May 12, 2022
b. August 18, 2022
c. November 10, 2022



COMPLETE CONFLICT OF INTEREST
FORMS AND

TRAVEL VOUCHERS




ADJOURN

Please return your document folders to Tanya Pettus.
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 01                           NOTE:  The hearing commences at

 02  11:00 a.m., as follows:

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Good morning.

 04                       MR. NATHANIEL:  Good morning.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  I am Joe Haughwout,

 06  a designee of the Virginia Board for Asbestos, Lead, and

 07  Home Inspectors, and this is an informal fact-finding

 08  conference to hear additional information regarding the

 09  regulatory issues involved with your application for

 10  licensure.

 11                       I now convene the conference to

 12  accept presentations from those individuals who are

 13  present.

 14                       And, Mr. Nathaniel, you are here

 15  with us in the room today.  Can I get you to give us

 16  your full name for the record, please.

 17                       MR. NATHANIEL:  My name is Ferdinand

 18  Nathaniel, III.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And, Mr.

 20  Nathaniel, I have an address.  You signed in with an

 21  address of 7212 Anderson Forge Court, Richmond, Virginia

 22  23225.

 23                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  That appears

 25  to be different than the address that we had where we
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 01  previously sent the notice for the conference.  We had a

 02  P.O. Box 74153, North Chesterfield, Virginia 23226.  Is

 03  that no longer a valid address?

 04                       MR. NATHANIEL:  That address was my

 05  P.O. Box.  That's my daughter's address.  I have a

 06  physical address.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 08                       MR. NATHANIEL:  So my daughter told

 09  me to use her address for my physical address.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MR. NATHANIEL:  Since I had moved

 12  from 2241 Ivers Lane.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 14                       MR. NATHANIEL:  I went and got me a

 15  P.O. Box because I had to move because my living

 16  expenses and stuff had changed.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.  Okay.  So for

 18  purposes of giving you notice of the outcome of the

 19  conference you want -- you would like the correspondence

 20  to go to the Anderson Forge address?

 21                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Separate and

 23  apart from that, if -- if the Board ends up approving

 24  the application for licensure, we -- we're going to have

 25  to -- you're going to have to make sure that the Board
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 01  is notified of the appropriate address where notices and

 02  correspondence --

 03                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Do you also want it

 05  to be this address?

 06                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  I can notify

 08  the licensing staff that you're changing your address.

 09                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  And so we'll give

 11  them that information so that when -- the license will

 12  have the correct information for your address to receive

 13  notices from the Board.  Okay.

 14                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  So I

 16  have a couple of -- I need to have a few exhibits to

 17  enter into the record at this point, and then we'll talk

 18  a little bit more about your application.

 19                       I'd like to start with Board Exhibit

 20  No. 1, which is the informal fact-finding conference

 21  referral memorandum prepared by Tanya Pettus, Board

 22  administrator for the Board.

 23                       The referral memorandum includes Mr.

 24  Nathaniel's application for licensure.  Board Exhibit

 25  No. 2 is a letter dated October 30th, 2021, from Mr.
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 01  Nathaniel to Trisha Lindsey, the executive director of

 02  the Board, pertaining to this application and request

 03  for an informal fact-finding conference.

 04                       And then Board Exhibit No. 3 is the

 05  notice of informal fact-finding conference dated

 06  November 18th, 2021, that was sent to Mr. Nathaniel at

 07  the P.O. Box address in North Chesterfield, Virginia.

 08                       The notice was delivered to that

 09  post office but it doesn't appear that Mr. Nathaniel was

 10  able to obtain that.  I did have a chance to speak with

 11  Mr. Nathaniel on the 28th of December during which time

 12  I indicated to him we would -- we would e-mail him a

 13  copy of the notice and the informal fact-finding

 14  conference referral memorandum.

 15                       I did in fact do that on December

 16  the 28th.  I sent that to Mr. Nathaniel and Mr.

 17  Nathaniel does have that with him today.

 18                            NOTE:  The above referred to

 19  documents are now being marked as Board Exhibit Nos.  1

 20  through 3, respectively.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  So with that out of

 22  the way, Mr. Nathaniel, the reason we're here is you

 23  applied for an asbestos supervisor license, and on the

 24  application you disclosed that you had a prior criminal

 25  history.
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 01                       And so the purpose of this

 02  conference is to talk a little bit more about that so

 03  that the Board can evaluate your fitness for licensure

 04  based on the criteria outlined in the Code of Virginia.

 05                       So as I indicated to you before we

 06  convened, we're going to talk about the two, the two

 07  felony convictions which are the issues that are the

 08  potentially disqualifying criminal convictions in this

 09  matter.

 10                       We have a conviction that occurred

 11  on April the 16th, 2008, in the Circuit Court for

 12  Henrico County, in which you were convicted of assault

 13  on a family member third or subsequent offense, which

 14  was a felony, for acts that occurred, on or about

 15  December 25th, 2007.

 16                       Our information from the application

 17  file indicates that you were sentenced to five years in

 18  prison with four years and nine months suspended and

 19  also placed on supervised probation.  Does that sound

 20  about right?

 21                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  What can you

 23  tell -- what can you tell the Board about what led up to

 24  that particular conviction?

 25                       MR. NATHANIEL:  At that time I was
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 01  trying to move on with my life, and me and my baby

 02  mother had conflict at the time.

 03                       And I think her father was staying

 04  there at the time and he was drinking and got involved

 05  with our -- with our conversation, our dispute, per se.

 06                       And at the same time she had found

 07  out that I was seeing another woman at the time.  I was

 08  trying to move on with my life.  She found out I was

 09  seeing another woman.

 10                       And if my attorney were here, she'll

 11  let you know that she always filed bogus charges but

 12  don't show up in court.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 14                       MR. NATHANIEL:  So some of the stuff

 15  was like on there as misdemeanors, then once misdemeanor

 16  -- misdemeanor, then they have to -- some type of way

 17  they made it a felony.

 18                       But at that time I was younger and

 19  then the relationship was toxic.  It was no good

 20  relationship.  Right now as us being separate we got one

 21  daughter that's in college and she go to ODU.  She is an

 22  honor roll student and we cool now.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So if I

 24  understand correctly, this was -- this was around

 25  Christmas in 2007?
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 01                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  You and the mother

 03  of your child got into an altercation.  Now, was it a

 04  physical altercation at first?

 05                       MR. NATHANIEL:  No, sir.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  It was just an

 07  argument?

 08                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.  We -- me

 09  and her never got in a physical.  Her dad had got in it

 10  and made it physical.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 12                       MR. NATHANIEL:  Tried to get

 13  physical with me.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So he tried

 15  to come in to defend her, and then so was the -- the

 16  assault was on the dad?

 17                       MR. NATHANIEL:  Yeah, it wasn't

 18  against her.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And was it --

 20  was it -- was it fist thrown?  Was it shoving?

 21                       MR. NATHANIEL:  No.  I never touched

 22  him.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 24                       MR. NATHANIEL:  I never touched him.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Can you just tell me
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 01  a little bit more?  Did he throw punches at you?  Did

 02  you try to -- he shoved you?

 03                       MR. NATHANIEL:  He had hit me with

 04  his cane.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry?

 06                       MR. NATHANIEL:  He hit me with his

 07  cane.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 09                       MR. NATHANIEL:  With his cane.  He

 10  hit me with his cane.  That's all.  Once he did that I

 11  backed up, and my daughter, you know what I'm saying, I

 12  backed up because it was around Christmas time.

 13                       I was there trying to support my

 14  daughter for Christmas.  I didn't know he was there.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So this was

 16  -- this was -- okay.  So you were there -- he didn't --

 17  he didn't live in the home, is that correct, or did he

 18  live in the home?

 19                       MR. NATHANIEL:  Yeah, he reside

 20  there.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 22                       MR. NATHANIEL:  I was there for my

 23  daughter.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 25                       MR. NATHANIEL:  I was there for my
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 01  daughter for Christmas.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Right.

 03                       MR. NATHANIEL:  We were trying to

 04  bring it in as a family, but he was sitting there

 05  drinking, and we were sitting putting up toys and making

 06  toys.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.

 08                       MR. NATHANIEL:  And doing stuff like

 09  that.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  How did the police

 11  get involved?  Who contacted them?

 12                       MR. NATHANIEL:  The mother called

 13  the police.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And then the

 15  police came and then --

 16                       MR. NATHANIEL:  In Henrico somebody

 17  got to go to jail when they come to the house.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.  Okay.

 19                       MR. NATHANIEL:  So that's how it

 20  ended up being me.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  I follow.  Okay.

 22  And -- all right.  So -- all right.

 23                       MR. NATHANIEL:  We thought the

 24  police were going to come and just try to die it down.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.
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 01                       MR. NATHANIEL:  But --

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Because she filed --

 03  she complained that there was -- I got you.

 04                       MR. NATHANIEL:  Yeah, so --

 05                       MR. HAUGHWOUT:  And so they had to

 06  take you out of the situation?

 07                       MR. NATHANIEL:  Yeah, they had to

 08  take somebody out.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 10                       MR. NATHANIEL:  Right now to this

 11  day me and her get along well.  We take care of our

 12  daughter in college.  Our daughter graduated from

 13  Hermitage class president.

 14                       My daughter's doing good.  She's in

 15  ROTC, the military.  She doing very well, and I'm very

 16  hands on with my daughter.  Her name Chrave Wilson.  She

 17  got approved for 180,000 scholarship to go to ODU, and

 18  me and her mom is taking care of her very well together

 19  as co-parents.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry.  Did you

 21  -- were you giving her name?

 22                       MR. NATHANIEL:  Chrave.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Oh, okay.  I just

 24  wanted to make sure we had it accurate for the record.

 25                       MR. NATHANIEL:  That's my daughter,
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 01  yes, sir.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Would you be

 03  able to spell that for the court reporter?

 04                       MR. NATHANIEL:  Okay.  I'll spell it

 05  for you.  Let me try to get something for to show you as

 06  well.  Her name is C -- C-H -- it's C-H-R-A-V-E.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 08                       MR. NATHANIEL:  Chrave.  Wilson is

 09  her last name.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Wilson.  All right.

 11  Thank you.  All right.  We'll move on to the next felony

 12  conviction.

 13                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  And that's a

 15  conviction that occurred on October 31st, 2008, in the

 16  Circuit Court for the City of Richmond where Mr.

 17  Nathaniel was convicted of burglary, a felony for acts

 18  that occurred, on or about November 12th, 2006.

 19                       And for that -- for that offense,

 20  Mr. Nathaniel, it looks like you were sentenced to ten

 21  years in prison with five years and six months

 22  suspended.  Does that sound about right?

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Something like that.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 25  What can you tell us about what led up to that
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 01  particular conviction?

 02                       MR. NATHANIEL:  I did that -- I did

 03  not break in there.  I went in there to get my -- me and

 04  my -- I was staying there.  I'm getting my stuff that

 05  belongs to me out of the house.

 06                       I never touch nobody else's stuff.

 07  Me and my girl -- I was moving my stuff out of the house

 08  and she tried to say I took it without her permission,

 09  but it was my -- my -- my things.

 10                       At that time I was -- I was young.

 11  I was getting my stuff out.  I never take nobody -- I

 12  never took nobody else's stuff.  It was me and my

 13  girlfriend at the time.  A woman -- at that time I was

 14  young dating different women at that time, but now since

 15  I'm older I'm about to get married.

 16                       I'm engaged to get married and

 17  everything now, so that stuff I did back then it was

 18  like girls getting mad.  They find out that I'm messing

 19  around, and they say if I can't have you, can't nobody

 20  have you, and it was bogus stuff back then.  I don't

 21  know why they were doing it back then.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  So -- so if I

 23  understand -- so at this -- for this situation you were

 24  -- this was someone you were -- you were living with at

 25  the time?
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 01                       MR. NATHANIEL:  Dating, yeah.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Living with

 03  at the time.

 04                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  And I'm assuming she

 06  -- if I understand correctly, she found that maybe you

 07  weren't totally faithful with her and she was upset.

 08                       MR. NATHANIEL:  Correct.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  And so she told you

 10  to get out?

 11                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Does that sound

 13  about right?

 14                       MR. NATHANIEL:  Correct.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  And then you wanted

 16  to get your stuff?

 17                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  But it sounds

 19  like she thought differently.

 20                       MR. NATHANIEL:  Much differently.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So is she the

 22  one that called the police?

 23                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 25                       MR. NATHANIEL:  See, if my lawyer
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 01  was here, she could explain it better to you all for me.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.  All right.

 03  We'll move on.  Those are the felony -- those are the

 04  felony convictions we needed to talk about.

 05                       Now, as I said before, there are

 06  some other criminal offenses.  So this is going to --

 07  we're going to sort of go back in time a little bit.

 08                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  To talk about some

 10  of the -- some of the other misdemeanor offenses that

 11  are on the criminal history reported to the Board from

 12  the state police.

 13                       So I have a conviction on March

 14  28th, 1996, in the General District Court for the City

 15  of Richmond where, Mr. Nathaniel, you were convicted of

 16  simple assault, a misdemeanor, for acts that occurred,

 17  on or about February 17th, 1996.

 18                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  All them

 19  simple assaults was against Charlitta Wilson.  She the

 20  one that was doing the bogus.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 22                       MR. NATHANIEL:  She the one that

 23  kept putting the bogus charges on me and not coming to

 24  court.  Some of them she did come to court.  Some of

 25  them she didn't come to court at that time.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So the

 02  individual who filed the complaint in that situation,

 03  this is the same lady you were involved with when it

 04  came to the April 16th, 20 -- the December, 2007,

 05  situation?

 06                       MR. NATHANIEL:  December.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  She was your baby's

 08  -- she may not have been at the time, but --

 09                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  I got you.  Okay.

 11  So how did that come about?  Was it an argument?

 12                       MR. NATHANIEL:  One time I was

 13  staying with her and I didn't even know I had warrants

 14  on me, and we were having fun and we got stopped by the

 15  police.

 16                       And I found out I had warrants on

 17  me, and she right here beside me.  It was like this girl

 18  got a warrant again.  I never even know I had warrants

 19  on me.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 21                       MR. NATHANIEL:  Because like one

 22  time I didn't come home.  It's just like she was doing

 23  stuff out of spite, then when she get mad she'll just

 24  put bogus warrants on me.  And she even told my lawyer

 25  and told the courts that she did that.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  For this 1996

 02  situation what is it she told the police?  Do you know?

 03                       MR. NATHANIEL:  I don't know.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  I don't know.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 07                       MR. NATHANIEL:  I don't know what

 08  she told them.  I didn't know I had warrants on me until

 09  I went to court.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MR. NATHANIEL:  And it makes her

 12  look bad when she didn't show up.  I think that's the

 13  one because a couple of them she didn't show up.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  But it still be on

 16  my -- you know what I'm saying?

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  I don't have

 18  any information as to a sentence.  Were you sentenced to

 19  any jail or any sort of other penalty?

 20                       MR. NATHANIEL:  Not for the

 21  misdemeanors.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Not for that one.

 23  Okay.  All right.

 24                       MR. NATHANIEL:  I never did no jail

 25  time for none of the misdemeanors.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 02  I'll move on to the next misdemeanor offense, which is a

 03  conviction on September 30, 1999, in the General

 04  District Court for the City of Richmond where there was

 05  a conviction for assault and battery, a misdemeanor, for

 06  acts that occurred, on or about February 6th, 1999.

 07                       The information I have is, is that

 08  you were sentenced to 12 months in jail with all 12

 09  months suspended and placed on supervised probation.

 10  Does that sound about right?

 11                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  Some of the

 12  misdemeanors I went to anger management classes.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 14                       MR. NATHANIEL:  And the modification

 15  of behavior program.  I got certificates for all that

 16  stuff.  Ever since all the convictions you're talking

 17  about I've been through programs and been through --

 18                       MR. HAUGHWOUT:  And we'll talk --

 19  we'll talk a little bit more.  We're going to --

 20                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  So that the Board

 22  has as much of the information as they need to make a

 23  decision.

 24                       MR. NATHANIEL:  That's why that

 25  probably the same young lady.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 02                       MR. NATHANIEL:  That kept doing,

 03  like three times, then they have compounded to a felony.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  So the misdemeanors

 06  I never get no jail time for them.  As you see they were

 07  all suspended.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  So as far as you can

 09  recall the 1999 situation was the same -- same person as

 10  the 1996?

 11                       MR. NATHANIEL:  Yes.  All of them

 12  the same person.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And was it an

 14  argument that led to a dispute?

 15                       MR. NATHANIEL:  Yeah, something like

 16  I may not have come home or something like that.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Okay.  And

 18  I'm assuming then because there's a conviction for

 19  assault and battery that she claimed that you hit her?

 20                       MR. NATHANIEL:  Probably what it

 21  was.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Okay.  I've

 23  got a few more to go through.  March 12th, 2001, we have

 24  Juvenile and Domestic Relations District Court for the

 25  City of Richmond.  We have a conviction for damage to
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 01  property, and for that we have you were sentenced to --

 02  the violation occurred, on or about April 23rd, 2000,

 03  and you were sentenced to 90 days in jail with all 90

 04  days suspended.

 05                       What would you be able to tell the

 06  Board about that?

 07                       MR. NATHANIEL:  That's for what now,

 08  damaged property?

 09                       MR. HAUGHWOUT:  I have a conviction

 10  for damage to property, a misdemeanor.  That's what

 11  appears to be on the criminal conviction history from

 12  the state police.

 13                       The date of the offense was April

 14  23rd, 2000, and then it looks like on the same date

 15  there was a separate conviction for assault and battery

 16  against a family member.  So it looks like the court

 17  addressed both of those issues at the same time even

 18  though they occurred on different dates.

 19                       Do you recall at all what the damage

 20  to property issue may have been?

 21                       MR. NATHANIEL:  I do not remember

 22  damaged property.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 24                       MR. NATHANIEL:  But I do remember

 25  that me and her had go to juvenile before.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 02                       MR. NATHANIEL:  Same woman.  Same

 03  woman.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 05  And so the other conviction that occurred on that date

 06  was assault and battery against a family member for an

 07  act that occurred, on or about October 1st of 2000.

 08                       There was a sentence of 90 days in

 09  jail with all 90 days suspended.  So is it sort of the

 10  same situation?  You got into an altercation with this

 11  individual?

 12                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And she

 14  called the police?

 15                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  And I don't

 16  think the juvenile one she even showed up I don't think.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 18  All right.  Moving on, we have two convictions that

 19  occurred on March the 28th, 2001, in the General

 20  District Court for the City of Richmond.

 21                       We have one that was a destruction

 22  of property for acts that occurred, on or about October

 23  7th, 2000, and then also an assault and battery for acts

 24  that occurred on the same date.

 25                       It looks like in both cases the
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 01  misdemeanor for destruction of property you were

 02  sentenced to six months in jail with six months

 03  suspended, and then for the assault and battery there

 04  was a sentence of 90 days in jail with 90 days

 05  suspended.  Does that sound about right?

 06                       MR. NATHANIEL:  It's so far -- so

 07  far back.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  I got you.  Do you

 09  recall at all what the circumstances were, or was it

 10  kind of the same situation you described earlier?

 11                       MR. NATHANIEL:  I don't know where

 12  the destruction of property came from because I never --

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Was there --

 14                       MR. NATHANIEL:  There was never

 15  nothing, no destruction of property.  I never messed

 16  nobody's property up.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 18                       MR. NATHANIEL:  So I don't know

 19  nothing about that.  That must have been something she

 20  threw in there.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 22                       MR. NATHANIEL:  But I never had to

 23  pay for nobody's property or nothing like that,

 24  destruction of property.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  There wasn't
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 01  any situation of -- and I'm -- I know in some cases

 02  sometimes people when they get into fights somebody's

 03  phone gets broken or --

 04                       MR. NATHANIEL:  Oh, no.  I don't

 05  remember that.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Nothing like

 07  that.  Okay.  That's fine.

 08                       MR. NATHANIEL:  No, sir.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So you just

 10  don't recall what the destruction of property issue was

 11  about.

 12                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  But you do recall

 14  the assault and battery issue?

 15                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.  But

 16  nobody never -- not -- nothing ever got broken.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 18  We'll move on.  We have August 24th, 2007, in Juvenile

 19  Domestic Relations District Court for the County of

 20  Henrico, we have a conviction for assault and battery or

 21  assault, excuse me, just assault on a family member for

 22  an offense that occurred on April 15th, 2007.

 23                       And then the sentence imposed there

 24  was 12 months in jail with 12 months suspended and

 25  separately a conviction for petit larceny for an offense
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 01  that occurred on the same date to which you were

 02  sentenced to 12 months in jail with nine months

 03  suspended.  Do you recall --

 04                       MR. NATHANIEL:  That petit larceny

 05  was my cell phone that I paid for.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 07                       MR. NATHANIEL:  That was my cell

 08  phone I paid for, so when I left I took my cell phone

 09  with me.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MR. NATHANIEL:  That was my cell

 12  phone.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  When you say you

 14  left, so was this -- this was an altercation with the

 15  same person?

 16                       MR. NATHANIEL:  Any time it say

 17  Henrico, I only messed with one girl, my baby mom.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Uh-huh.

 19                       MR. NATHANIEL:  And she was living

 20  in the city of first, then she moved to Henrico.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 22                       MR. NATHANIEL:  So same person.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So you said

 24  -- you said you left, so was this -- is this a situation

 25  where you were staying there and she told you to get
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 01  out?

 02                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  And you left and you

 04  took your phone with you?

 05                       MR. NATHANIEL:  I left and took my

 06  phone.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  And I guess was she

 08  claiming that it was actually her phone.

 09                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MR. NATHANIEL:  She was trying to

 12  say it was her phone, but it was my phone.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 14                       MR. NATHANIEL:  And I didn't know

 15  she was going to press charges on no phone.  My number

 16  and I be using the phone, so I didn't know she was going

 17  to say I got her phone.  I didn't know she was going to

 18  try to throw a charge up and say I took some phone.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Just curious, was

 20  the phone account by any chance in her name or the phone

 21  in her name, and she gave it to you and that's why she

 22  --

 23                       MR. NATHANIEL:  Yeah, something like

 24  that.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Something like that.
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 01  okay.  I got you.  All right.

 02                       MR. NATHANIEL:  Or it could have

 03  been in my name and I took the phone.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 05  We have October 31st, 2007, in the Circuit Court for the

 06  City of Richmond.

 07                       MR. NATHANIEL:  That's way old.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry?

 09                       MR. NATHANIEL:  That's way old.

 10  Okay.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Yeah, I know.

 12  October 31st, 2007, in the Circuit Court or the City of

 13  Richmond, Mr. Nathaniel was convicted of eluding police,

 14  a misdemeanor, for acts that occurred, on or about June

 15  14th, 2007.

 16                       Do you happen the recall what --

 17  what the eluding police issue might have been about?

 18                       MR. NATHANIEL:  Eluding the police.

 19  If I ain't mistaken, they trying to say I was driving

 20  but I wasn't driving.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 22                       MR. NATHANIEL:  I was in the

 23  passenger seat.  I think they seen me because I had a

 24  warrant on me and they recognized me and they turned

 25  around.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 02                       MR. NATHANIEL:  And the person who

 03  was driving sped off and pulled over, but I did not even

 04  run.  I stayed there and got locked up, and I don't know

 05  how they trying to get me for eluding the police because

 06  I weren't driving.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Do you recall -- do

 08  you recall what the police or the Commonwealth's

 09  Attorney said happened as far as like why they -- why

 10  they thought you were eluding the police?

 11                       MR. NATHANIEL:  If I ain't mistaken,

 12  they was going this way but they made a u-turn.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 14                       MR. NATHANIEL:  When they make a

 15  u-turn, the gentleman that was driving he did speed off

 16  and -- a turn, and then he hopped out of the car and

 17  ran.  I was there -- I was standing there by the car

 18  when the police came, and they tried to say we were

 19  eluding the police, but we didn't elude the police.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  All right.

 21                       MR. NATHANIEL:  The gentleman didn't

 22  have no license.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  So you were -- you

 24  were --

 25                       MR. NATHANIEL:  The gentleman didn't

�0030

 01  have no license at the time.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  The person

 03  you were in the car with?

 04                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  But you were

 06  driving?

 07                       MR. NATHANIEL:  No, sir.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  He was driving, so

 09  --

 10                       MR. NATHANIEL:  He was driving.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  But because you were

 12  in the car --

 13                       MR. NATHANIEL:  They tried to say --

 14                       MR. HAUGHWOUT:  They also charged

 15  you?

 16                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Bear with me

 18  one second.  So on the criminal history record it says

 19  there was restitution imposed.  Do you recall what that

 20  might have been?

 21                       MR. NATHANIEL:  Restitution?

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Right.

 23                       MR. NATHANIEL:  For eluding the

 24  police?

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Yeah.  Was that
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 01  basically -- did they -- did they order you to pay the

 02  -- pay the Commonwealth for the cost of pursuing you, or

 03  do you recall what that might have been about?

 04                       MR. NATHANIEL:  Restitution.  I

 05  don't know.  Restitution.  That mean I have to pay for

 06  the eluding?

 07                       MR. HAUGHWOUT:  I'm guessing so.

 08  Yeah, it says here --

 09                       MR. NATHANIEL:  It come from my

 10  fines I had to pay.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 12                       MR. NATHANIEL:  To get my license

 13  back or something like that.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  Or something like

 16  that.  Restitution.  I don't know.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  I follow.

 18  Okay.  All right.  We got April 16th, 2008, Circuit

 19  Court for the County of Henrico, Virginia.  This goes

 20  back to the December 25th, 2007, situation.

 21                       MR. NATHANIEL:  Uh-huh.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  We have a conviction

 23  for assault and then a sentence of 12 months in jail

 24  with ten months suspended.  So that -- that was related

 25  to the Christmas incident where --
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 01                       MR. NATHANIEL:  Go back.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Yeah.  Okay.  Do you

 03  recall if that was -- if that was related to the father,

 04  or was that related to the -- your baby's mom at the

 05  time, or was it --

 06                       MR. NATHANIEL:  What, the eluding

 07  you're saying?

 08                       MR. HAUGHWOUT:  No, no, no, not the

 09  eluding.  The --

 10                       MR. NATHANIEL:  So we're going back

 11  now?

 12                       MR. HAUGHWOUT:  We're going a little

 13  bit forward.  Sorry.

 14                       MR. NATHANIEL:  Forward, okay.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  So -- so let me --

 16  let make sure we're all on the same page.  So I have

 17  another conviction for, it's on April 16th, 2008, in the

 18  Circuit for the County of Henrico, where you were

 19  convicted of assault, a misdemeanor, for acts that

 20  occurred on December 25th, 2007.

 21                       And the sentence according to the

 22  criminal history report was --

 23                       MR. NATHANIEL:  Oh, that's the same

 24  -- that's the same charge, but I had to go to court in

 25  April.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 02                       MR. NATHANIEL:  So what you see back

 03  then they must have suspended, and then when I went to

 04  court they gave me some time on there.  You know what

 05  I'm trying to say?

 06                       MR. HAUGHWOUT:  I may -- okay.  So

 07  this -- the December 25th, 2007, incident we had -- we

 08  had -- we had you.  We had the lady you were staying

 09  with who is the mother to your child, and then we had

 10  her dad.

 11                       And I think you said her dad was

 12  getting intoxicated and intervened in an argument you

 13  were having with her.

 14                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  We have

 16  different -- we have different convictions.  Do you

 17  recall if this assault was related to any -- related to

 18  the dad, or if it was related to the lady, or do you not

 19  remember?

 20                       MR. NATHANIEL:  It was the dad.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  It was the dad.

 22                       MR. NATHANIEL:  It was never related

 23  to her.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  It wasn't related to

 25  her.  Okay.  All right.  Let's see.  All right.  I think
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 01  we're almost finished with the criminal history items.

 02                       So two more and they're both

 03  convictions on October 31st, 2008, in the General

 04  District Court for the City of Richmond.

 05                       We have a conviction for assault for

 06  acts that occurred, on or about November 11th, 2006,

 07  which the record indicates there was a sentence of 12

 08  months in jail with 12 months suspended, and then

 09  another conviction for assault for acts that occurred,

 10  on or about November 12th, 2006, which there was a

 11  sentence for 12 months in jail with 12 months suspended.

 12                       MR. NATHANIEL:  Didn't you already

 13  read that one?

 14                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry?

 15                       MR. NATHANIEL:  Didn't you already

 16  read that one?  It sounds like you're saying the same

 17  ones twice.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  They're similar, so

 19  I know we had -- at the beginning of the conference we

 20  had an October 31st, 2008, the burglary conviction.

 21  That was the felony for -- that occurred on November

 22  12th, 2006.

 23                       And then we have two -- it looks

 24  like two different misdemeanor convictions, one for an

 25  offense that occurred on November 11th of 2006, and then
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 01  another that occurred on November 12th, 2006.

 02                       So it looks like all three of those

 03  issues were undertaken by the court at the same time, so

 04  we had the felony and two different misdemeanors.

 05                       MR. NATHANIEL:  Yeah, that's the

 06  same thing.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  It's the same --

 08  okay.  Same incident.

 09                       MR. NATHANIEL:  All that is the same

 10  incident, yes sir.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 12                       MR. NATHANIEL:  Yeah, they're the

 13  same thing.  All of them together.  You made it seem

 14  like it was a separate incident, but all them --

 15                       MR. HAUGHWOUT:  Well, they're

 16  separate convictions, so I mean it's obviously, you

 17  know, it's possible that --

 18                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  All of them

 19  go together.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And just to

 21  refresh my memory, this was -- this was a different

 22  individual than the one from 2007?

 23                       MR. NATHANIEL:  Yes.  That's when I

 24  was living with -- I was getting my stuff out of the

 25  house.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  She said, you know,

 02  get out and you took your stuff and she called the

 03  police claiming that you were I assume taking things

 04  that were hers or taking things without permission.

 05                       MR. NATHANIEL:  Yes.  Yes, sir.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Was

 07  there any physical altercation involved at that time as

 08  far as dealing with that individual?

 09                       MR. NATHANIEL:  No, sir, not at all.

 10  Not at all.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Do you know

 12  why -- why there might have been a charge for an

 13  assault?

 14                       MR. NATHANIEL:  I don't know why

 15  girls do some of the -- women do some of the things they

 16  do, but I was getting my stuff out of the house at that

 17  time if I recall, and she was upset because I was

 18  leaving.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 20                       MR. NATHANIEL:  And all I did was

 21  like block her from me, but when she got to court she

 22  changed up and said I did not hit her, but at the time

 23  she was upset and said that I pushed her out of the way

 24  to get my stuff.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.
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 01                       MR. NATHANIEL:  But I never

 02  physically contact her with my fist.  I might have

 03  pushed her to get out of the way so I can get out of the

 04  house and stuff like that to block, to put my defense

 05  up.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 07                       MR. NATHANIEL:  But I never struck

 08  her at all.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  So if I understand

 10  correctly, you were trying to get your stuff?

 11                       MR. NATHANIEL:  Um-hum.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  She was trying to

 13  stop you.  Was that because she thought you were trying

 14  to take her stuff?

 15                       MR. NATHANIEL:  No.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 17                       MR. NATHANIEL:  Because she didn't

 18  want me to leave and she was mad about the situation

 19  that was going on.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Got it.  Okay.  All

 21  right.  But it appears she did contact the police and

 22  she alleged that you struck her and --

 23                       MR. NATHANIEL:  Yes.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  I got you.  Okay.

 25  All right.  I don't have -- that looks to be all of the
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 01  criminal convictions that are on the criminal history

 02  report.

 03                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  And can I say

 04  something about that?

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.

 06                       MR. NATHANIEL:  Most of them charges

 07  that happened with me when I was younger when I was

 08  dating multiple women.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 10                       MR. NATHANIEL:  I was dating

 11  multiple women, and I was wrong for dating multiple

 12  women, making the young ladies mad and upset.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 14                       MR. NATHANIEL:  And when they get

 15  scorned, they did stuff out of spite.  I hurt the young

 16  ladies' feelings, but I'm sorry that I did that to them,

 17  to put them through that because some of them partly was

 18  mostly my fault as far as getting the young ladies -- I

 19  got three daughters now.

 20                       And I don't want -- and I don't want

 21  the man to do things that I did to young ladies to my

 22  kids as well.  So I do apologize to the court and I did

 23  apologize to them.

 24                       And me and the women today is some

 25  of the bestest friends, and if they weren't working,
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 01  they probably could have been here to speak on my

 02  behalf.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 04                       MR. NATHANIEL:  You know, so like I

 05  said, me and my baby mom we co-parent my daughter.  She

 06  go to ODU, and we really doing good taking care of her

 07  to get her through college.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 09  So we're -- we've -- we're going to move on from the

 10  criminal conviction issues.

 11                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  And now we're going

 13  to talk a little bit more about your -- your background

 14  in terms of your work, your education.

 15                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  And so why don't we

 17  -- since -- why don't we go back and talk about sort of

 18  what you were -- around this time frame when all these

 19  charges were -- were popping up, what can you tell us

 20  about your employment history up to that point and your

 21  education history up to that point?

 22                       MR. NATHANIEL:  Up to that point

 23  when I was getting in -- when I was getting in trouble

 24  you want to know?

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Yeah, like -- like
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 01  -- yeah, sort of -- if you can just kind of walk us

 02  through what were you, you know, I guess were you --

 03  were you in school?  Were you working?

 04                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  I was working

 05  a part-time job back then.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  What -- what

 07  was the part-time work you were doing?

 08                       MR. NATHANIEL:  Like -- I was doing

 09  like construction.  I only did like mostly construction

 10  and stuff like that, demolition.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Uh-huh.

 12                       MR. NATHANIEL:  And odd jobs and

 13  stuff like that, but --

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  I had a 8th grade

 16  high school education at that time -- at that time.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  So did you -- did

 18  you -- you said eighth grade, so did you -- did you stop

 19  going to school or did you finish?  Did you complete

 20  school?

 21                       MR. NATHANIEL:  I stopped going to

 22  school at that time.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 24                       MR. NATHANIEL:  Back then I stopped

 25  going to school.  I dropped out in eighth grade.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Dropped out in the

 02  eight grade.

 03                       MR. NATHANIEL:  But I went back.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  Later.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  So when did you --

 07  when did you end up going -- when did you end up going

 08  back to school?  Did you end up --

 09                       MR. NATHANIEL:  When I got

 10  incarcerated.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So after --

 12  after you were incarcerated.  During the time you were

 13  incarcerated, and then you went back the school.

 14                       So at the time all of the criminal

 15  issues you hadn't completed high school.  You had

 16  dropped out in the eighth grade and you were just

 17  basically working construction part time.

 18                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Any particular

 20  specialty, or were you just doing kind of whatever

 21  people needed?

 22                       MR. NATHANIEL:  I was doing

 23  construction and I was catering as well because I love

 24  to cook.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.
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 01                       MR. NATHANIEL:  So I was cooking and

 02  I was cooking and doing construction at the same time

 03  back then.  I always did the same things, cooking and

 04  catering.  I mean, cooking and construction.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.  Okay.  All

 06  right.

 07                       MR. NATHANIEL:  And I work at some

 08  more odd jobs like MCV in the dietary department and

 09  stuff like that.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  And as far as

 11  construction it was just various employers?  You weren't

 12  working specifically for one company?

 13                       MR. NATHANIEL:  It was for one

 14  company, Blake Construction.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry, who?

 16                       MR. NATHANIEL:  Blake.  Blake.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Blake.

 18                       MR. NATHANIEL:  Construction.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 20                       MR. NATHANIEL:  And Econ

 21  Construction.  Both of them go hand in hand.  When Blake

 22  work get slack, he send me to Econ.  Econ is Dave

 23  Billett's construction company but he went out of

 24  business.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.
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 01                       MR. NATHANIEL:  That was after I

 02  came home.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry.

 04                       MR. NATHANIEL:  I got with Dave

 05  after I came home.  This is all before I got

 06  incarcerated you're asking me?

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Yes, sir.  Right.

 08  That's correct.

 09                       MR. NATHANIEL:  Okay.  Okay.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 11  So -- okay.  We'll talk a little bit more about maybe --

 12  give me one second here.

 13                       So you had -- you had mentioned, so

 14  when you were -- while you were incarcerated you said

 15  you completed high school.  Did you complete a GED?

 16                       MR. NATHANIEL:  When I got

 17  incarcerated that's when my -- that's where my

 18  rehabilitation came from.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 20                       MR. NATHANIEL:  Everything came from

 21  -- like as far me going to church and finding the Lord.

 22  Everything happened when I was incarcerated.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So tell us a

 24  bit more about what you were doing I guess when you were

 25  -- when you were incarcerated.  I know you had mentioned
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 01  some kind of anger management program.

 02                       MR. NATHANIEL:  So when I got

 03  incarcerated from the beginning, I lost my little

 04  brother.  My baby brother got killed when I was

 05  incarcerated, and I lost my father as well two years

 06  after -- a year after my little brother got -- got

 07  murdered, my father, they found him in the James River

 08  drowned, 2011.

 09                       His name is Ferdinand Nathaniel.

 10  I'm named after my father.  So those two incidents

 11  happened when I was incarcerated.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Um-um.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  And after that

 14  Father Pruett for the Richmond City Jail, he's under the

 15  sheriff, he took to me and gave me leadership.  I

 16  started helping him and they started a program down

 17  there on F2.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry?

 19                       MR. NATHANIEL:  They started a

 20  program down there at the Richmond City Jail.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 22                       MR. NATHANIEL:  And that was one of

 23  the first people that helped them start a program that

 24  there be an in-house peer leader.

 25                       And since I been there on the
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 01  program with them, I got a leadership and Father Pruett

 02  found it in his heart to put me on a hold so I won't get

 03  shipped to the penitentiary.

 04                       So they kept me there.  At the same

 05  time my lawyer was trying to get me back in court to get

 06  a sentence reduction.  So I stayed there for a while

 07  going through the program, getting all types of

 08  certificates and awards.

 09                       And Sheriff Woody put a hold on my

 10  for -- because I was doing a good job trying to help

 11  them to keep structure of the program.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  What can you tell us

 13  about the program?  What did you do in this particular

 14  program?

 15                       MR. NATHANIEL:  This program about

 16  modification behavior program.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 18                       MR. NATHANIEL:  Some people

 19  addiction, substance abuse.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 21                       MR. NATHANIEL:  Some people

 22  addiction as a lifestyle.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 24                       MR. NATHANIEL:  Of the fast

 25  lifestyle, being in the streets, wanting to party,
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 01  different stuff.  Some people got anger management

 02  program.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 04                       MR. NATHANIEL:  Because your

 05  addiction start way before the -- different type of

 06  addiction.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 08                       MR. NATHANIEL:  So the program try

 09  to help us to be a better man to get with the Lord.

 10  There was a program to help men that have never been

 11  helped before.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 13                       MR. NATHANIEL:  Men with different

 14  types of lifestyle, different types of walks of life.

 15  Ms. Dabney, she was a lady down there in the jail too,

 16  Ms. Dabney.  Ms. Dabney, Father Pruett, and all them

 17  were part of the program that they started down there

 18  and made me a senior peer leader.

 19                       I was like one of the overseers down

 20  there for the program.  I was one of the senior peer

 21  leaders, the elder.  I was called the elder as a matter

 22  of fact.  I was the elder peer leader.

 23                       So I helped them to structure the

 24  program, to write sanctions on the program if a man's

 25  not doing what they're supposed to do right to keep us
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 01  in structure and write sanction and stuff like that to

 02  keep us organized to come back out to society.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 04                       MR. NATHANIEL:  So as I did that in

 05  the meantime I did get back into court to get a sentence

 06  reduction.  I did get a sentence reduction.  I was one

 07  of the first ones that got a sentence reduction for the

 08  program.

 09                       I had six years.  I end up doing

 10  three years and I came home on work release, and then I

 11  graduated from the program.  What is that building right

 12  beside the union, the police department, right beside

 13  union there's a building.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  It's a building

 16  right over there.  I can't think of the name of it, but

 17  I graduated from the program and got some awards from

 18  the program for being one of the first people that

 19  graduated, me and a couple of more guys when I came

 20  home.

 21                       So that's where -- that's where my

 22  recovery start.  That's my -- I did say recovery.

 23  That's where my rehabilitation start from.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 25                       MR. NATHANIEL:  My rehabilitation
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 01  start from inside the Richmond City Jail.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  So other than your

 03  involvement in this program, were you -- were you doing

 04  any other -- did you have any jobs while you were

 05  incarcerated other than -- other than your work with

 06  this program or was this it?

 07                       MR. NATHANIEL:  I got -- I had jobs

 08  like helping the father go and pull men from different

 09  tiers to come to meetings and stuff like that.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MR. NATHANIEL:  And most of the jobs

 12  I had we woke up at like eight o'clock, and we got up

 13  and we did programs all day.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  And my job --

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Your main thing was

 17  supporting everyone in the program?

 18                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  The program,

 19  doing different meetings and different classes, so that

 20  was my job.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Do you -- I

 22  know you said anger management and I think you said

 23  something about addiction.

 24                       Are there any other -- other courses

 25  or programs that you completed while you were

�0049

 01  incarcerated?

 02                       MR. NATHANIEL:  Yes.  There's a lot

 03  of them.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  It's called anger

 06  management certificate.  I got -- I forgot the name of

 07  them.  I got about five or six certificates from

 08  different parts of the program.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 10                       MR. NATHANIEL:  I can't -- my mind

 11  is like --

 12                       MR. HAUGHWOUT:  I understand.

 13                       MR. NATHANIEL:  Going blank.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  That's okay.  What

 15  we can do -- I know before we convened the conference

 16  you had indicated you might be able to provide some

 17  documents to us.

 18                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  If we gave you till

 20  five o'clock next Monday, which is January the 10th,

 21  would that be enough time for you to find those and

 22  submit those?

 23                       MR. NATHANIEL:  I'll try to, yes,

 24  sir.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  That way we
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 01  can -- we can include it in the record of the conference

 02  so that it's there for -- for, A, for me to review, but

 03  also, B, for the Board members to see because I think

 04  that probably would be helpful if we have that -- if we

 05  have that information.

 06                       We'll also hear from your two

 07  witness as well here in a minute.  So after you were

 08  released, you said you got your sentence reduced to

 09  three years, so do you recall -- do you recall when you

 10  were released?

 11                       MR. NATHANIEL:  I came home since I

 12  think 2000 -- what is it now?  I been home for like 15

 13  years now.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  Or longer.  I think

 16  it's 2011 I came home.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  2011?

 18                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  All right.

 20                       MR. NATHANIEL:  Or '12, '11 or '12.

 21  How long that been?

 22                       MR. HAUGHWOUT:  Yeah.  Well, I'm

 23  looking back.  That sounds -- if you were convicted --

 24  last conviction was in 2008.  That sounds -- three years

 25  ago.  That sounds about right, 2011.
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 01                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 03                       MR. NATHANIEL:  They gave me -- the

 04  judge thought that was all -- he tried to suspend all my

 05  time because he seen that I did good and tried to

 06  suspend it, but his math weren't right in court.

 07                       So -- I really feel that the man

 08  might have gave me -- I did the rest of it for work

 09  release for the gospel radio station for PT Brown, you

 10  know, it's a spiritual radio station.

 11                       I came home and worked at the radio

 12  station, gospel radio station for PT Brown radio

 13  station.  I worked there.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  What were you -- at

 15  the radio station what were you -- what were you doing

 16  there?

 17                       MR. NATHANIEL:  I was cleaning up.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Cleaning.

 19                       MR. NATHANIEL:  And then taking --

 20  doing bible studies and stuff like that and cleaning up

 21  the radio station and stuff like that.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  And I'm sorry I

 23  missed -- what was the name of the radio station?

 24                       MR. NATHANIEL:  I think it's 1540.

 25  PT Brown owned it.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  PT Brown?

 02                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  He owned it.

 03  It's on Hull Street.  It was a gospel radio station.

 04  Gospel radio station, yes, sir.  I think it was 1540 if

 05  I'm not mistaken.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And so about

 07  how long after you were released were you working at the

 08  radio station?

 09                       MR. NATHANIEL:  I came straight home

 10  working for the radio station, and after I got off work

 11  release, --

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 13                       MR. NATHANIEL:  -- I started doing

 14  construction again.  I started working for Dave Billett,

 15  and his name is Econ.  He's the one that send me back to

 16  school to get -- that's where my asbestos license and

 17  stuff came in.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Now, Billett, is

 19  that spelled B-I-L-L-E-T-T.

 20                       MR. NATHANIEL:  Billett, yes, sir.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And that's

 22  Econ Construction.

 23                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 25                       MR. NATHANIEL:  And the same time I
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 01  worked for him at Blake Construction because both of

 02  them was like doing this abatement work, but like when

 03  -- they like passed me back and forth because they

 04  didn't have enough men that had a supervisor license.

 05                       So when they had big jobs, I go from

 06  Blake Construction to Billett, you know what I'm saying,

 07  to Econ, so both of them was like -- they were like not

 08  partners but they knew each other.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 10                       MR. NATHANIEL:  And they'd say,

 11  Ferdinand, Dave needs you this week or Blake needs you

 12  this week.  You know what I'm trying to say?

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Blaton, so is it

 14  B-L-A-T-O-N, Blaton or is it --

 15                       MR. NATHANIEL:  Blake, yeah, right

 16  there off of -- it's by union.  Blake, B-L-A-K-E.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 18                       MR. NATHANIEL:  Blake Construction,

 19  yes, sir.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 21  And so you said you were working construction for them.

 22  Were you doing --- did you start up doing asbestos work

 23  or --

 24                       MR. NATHANIEL:  I started doing

 25  demolition.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Demolition, okay.

 02                       MR. NATHANIEL:  But they needed

 03  supervisors for asbestos.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  So they sent me to

 06  school for that for the week to get the asbestos

 07  license.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  You -- now as

 09  far as these construction companies, are you still

 10  employed there or are you doing other work?

 11                       MR. NATHANIEL:  After I left them I

 12  went to SB Cox as well.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  About --

 14  about when was that?

 15                       MR. NATHANIEL:  I worked for SB Cox

 16  -- the last two years I haven't been working, so I was

 17  with SB Cox around about three or four years ago.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 19                       MR. NATHANIEL:  That doing regular

 20  construction, because Blake and them get snow during --

 21  sometime in the season so I went to SB Cox.  I think

 22  like five years ago because I worked -- the last two

 23  years I haven't been working because of my mom.  I don't

 24  know if I got my years right.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  That's all right.
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 01  So SB Cox were you doing the same work there?  Were you

 02  doing demolition and then asbestos?

 03                       MR. NATHANIEL:  I was supervising.

 04  Every job I went to I've been the supervisor on the job.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 06                       MR. NATHANIEL:  Be in charge of like

 07  five men to ten men, ten construction men at the time.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Was it just asbestos

 09  supervision or were you doing -- doing other general --

 10                       MR. NATHANIEL:  For SB Cox?

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 12                       MR. NATHANIEL:  I did like -- I did

 13  demolition like Virginia Tech, VCU.  I was on part of

 14  old Dominion, stuff down there downtown.  The first Old

 15  Dominion they blew up down there, I did work down there

 16  with the first one and I did the dorms over here at VCU.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 18                       MR. NATHANIEL:  I knocked them down,

 19  gutted them out.  I did Virginia Tech.  I did Lorton --

 20  Lorton Penitentiary.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 22                       MR. NATHANIEL:  The old

 23  penitentiary.  I did abatement.  I did asbestos up there

 24  but all the big jobs like that, the colleges I was doing

 25  like gutting out the dorms.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Doing demolition.

 02                       MR. NATHANIEL:  Demolition for them,

 03  yeah.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  Me and like a

 06  ten-man crew.  I was supervisor -- I was the overseer of

 07  the whole job site.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 09                       MR. NATHANIEL:  And multiple jobs as

 10  well.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  You said Baltimore?

 12                       MR. NATHANIEL:  I said multiple,

 13  more jobs.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Oh, multiple.  Okay.

 15  I got you.

 16                       MR. NATHANIEL:  I'm just naming a

 17  few, the big jobs that you may recognize and names in

 18  the city that I did.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Got it.  So I think

 20  you said the last couple of years you haven't been

 21  working because of -- you said something with your mom.

 22                       MR. NATHANIEL:  Yeah.  So a little

 23  while back my mom was on hospice for four years.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 25                       MR. NATHANIEL:  She came from
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 01  Maryland and she got sick.  My mom was living in

 02  Baltimore, Maryland.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 04                       MR. NATHANIEL:  She came down here

 05  like six years ago and moved with me, so when she moved

 06  with me she was on oxygen.  She had COPD congestive

 07  heart failure.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 09                       MR. NATHANIEL:  So she was all right

 10  at first.  I could keep working.  So once she started to

 11  take a turn for the worse, I had to -- I had to stay

 12  home with her because she didn't trust too many people

 13  to be with her.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Right.

 15                       MR. NATHANIEL:  So me and a nurse

 16  stayed home with her.  I did all the cooking.  I had a

 17  nurse and my fiancee when she go to work to do her

 18  bathing and stuff like that.  You know what I'm saying?

 19  Do the girly part for me, and me, I stayed there to give

 20  her a companion to talk to her and stuff like that.

 21                       For the last two years -- she was on

 22  hospice for four years.  The last two years it took a

 23  turn for the worse and I quit my job.  That's how my

 24  license got -- not getting renewed.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Right.
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 01                       MR. NATHANIEL:  Because I wasn't

 02  working.  That's how I didn't keep up my license but I

 03  kept my refreshment classes up, but I stayed home to

 04  spend time with my mom.

 05                       I stayed home to spend time with my

 06  mom for the last couple of years of her life.  Excuse

 07  me.  I apologize.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  No, take your time.

 09                       MR. NATHANIEL:  So that's how my

 10  stuff got sent back because I weren't really taking care

 11  of certain stuff, but I was keeping my classes up and

 12  all that type of stuff.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Let's see.  I think

 14  what we're going to do at this point, Mr. Nathaniel, I

 15  think we're going to try to talk to your witness that

 16  you wanted to have by testimony.

 17                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  That way we'll get

 19  them -- we can get their statements on the record and

 20  then we'll -- we'll touch on a couple of other things,

 21  and I think we'll give you an opportunity for any final

 22  statements.  Let me -- I'm going to try to call Mr.

 23  Nicholson.

 24                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  We'll go off the
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 01  record for a moment.

 02                            NOTE:  Discussion off the

 03  record.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Good morning, Mr.

 05  Nicholson.

 06                       MR. NICHOLSON:  Speaking.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Mr. Nicholson, my

 08  name is Joe Haughwout.  I'm a designee of the Virginia

 09  Board for Asbestos, Lead, and Home Inspectors, and I'm

 10  here with Mr. Nathaniel who's having an informal

 11  fact-finding conference for his asbestos supervisor

 12  license application.

 13                       And he indicated he wanted us to

 14  contact you to see if you would provide some information

 15  to the Board about Mr. Nathaniel and his work with you.

 16                       MR. NICHOLSON:  Sure.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Would you -- okay.

 18  If you're agreeable to that, what we'll do is I'm going

 19  to have you state your name for the record, and then I'm

 20  going to get you to give us an address because we're

 21  going to need to -- we'll send you a copy of the summary

 22  of the conference.

 23                       MR. NICHOLSON:  Absolutely.  My name

 24  is Steven Phillip Nicholson.  I'm the member and single

 25  owner of Protocol Remediation, LC.  We're a Virginia
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 01  State Corporation commission listed.  We are licensed --

 02  me and my guys are --

 03                       COURT REPORTER:  I'm sorry.  I can't

 04  hear.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Sorry.  Hold on a

 06  second.  Let me -- go ahead and -- go ahead and repeat

 07  that as far as your company and what you do.

 08                       MR. NICHOLSON:  Sure.  I am Steven

 09  Nicholson.  I am the sole member of Protocol Remediation

 10  LC.  We're a Virginia State Corporation commissioned

 11  listed LC.

 12                       And we are a asbestos contractor

 13  with individual supervisor licenses, and we -- we do

 14  kind of small jobs.  We do homes, et cetera, et cetera,

 15  some roofing jobs, some siding jobs, but we work in and

 16  around Charlottesville probably within a 50-mile area.

 17                       Let's see.  Peter knows us well who

 18  used to sit on the Board and I have made an offer to

 19  your candidate, Nathaniel, contingent upon him procuring

 20  an asbestos supervisor license.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Mr.

 22  Nicholson, so we -- so we can properly give you

 23  information regarding the outcome of the conference, can

 24  I get an address for you?

 25                       MR. NICHOLSON:  Sure.  Yeah, send it
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 01  to P.O. Box 290 -- 290 Ivy, Virginia 22945.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  22945.  Let me read

 03  that back to make sure I have this correctly.

 04                       MR. NICHOLSON:  Sure.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Pack P.O. Box 290,

 06  Ivy, Virginia, ZIP Code 22945.

 07                       MR. NICHOLSON:  That's correct, sir.

 08  And in part of my interview I spoke with Nathaniel's

 09  pastor and another gentleman whom he had worked with

 10  before.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 12                       MR. NATHANIEL:  And he is in my mind

 13  I -- I think he's -- he's a trustworthy individual, and

 14  therefore I was comfortable enough with those personal

 15  interviews.  I've had many with him, but I was

 16  comfortable to make the offer.

 17                       And by the way, I've been waiting

 18  for him for at least six months, so I believe in him.  I

 19  believe in giving him a shot.  I think he'll be an asset

 20  to the company and I'm willing to -- to employ him, but

 21  I do know that you all need to do your -- your stuff and

 22  it's very important and I appreciate it.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Certainly.  Yes,

 24  sir.  Mr. Nathaniel, is there anything else that you --

 25  is there anything additional that you wanted Mr.
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 01  Nicholson to address on your behalf?

 02                       MR. NATHANIEL:  Just say thank you.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 04  Mr. Nicholson, thank you, and we'll be -- we'll be

 05  sending you information regarding the outcome of the

 06  conference probably in a few weeks.  Okay.

 07                       MR. NICHOLSON:  That's great,

 08  Ferdinand.  I wish you well.

 09                       MR. NATHANIEL:  Thank you, sir.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Thank you.

 11                       MR. NATHANIEL:  I never met that

 12  man.  I never seen him, but the -- the people that -- I

 13  get emotional because I never had nobody speak in my

 14  behalf before.

 15                       And this man only going on people he

 16  call that spoke high of me and the way of my performance

 17  on working, and he wanted to wait for me to get my

 18  license.

 19                       It's been longer than six months.  I

 20  can show you an e-mail.  It's been longer than six

 21  months, but this man is willing to wait for me to get my

 22  license to help him and his company.  It mean a lot to

 23  me.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  And I'll give you --

 25  give you a minute, and then I think we'll -- the next

�0063

 01  thing we'll do is we'll contact the pastor and get him

 02  on the phone.  All right.

 03                       MR. NATHANIEL:  He got my name from

 04  a temp service.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Oh, you're saying

 06  Mr. Nicholson did?

 07                       MR. NATHANIEL:  Got my name from a

 08  temp service, and they told him that I'd be a good

 09  candidate for him.  He got my name from a temp service

 10  and got me from the temp service.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 12                       MR. NATHANIEL:  After my mom died, I

 13  started working with the temp job to try to get

 14  somewhere to get me income so I could keep affording my

 15  house so I didn't lose it.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  We'll

 17  try to call.

 18                       MR. NATHANIEL:  Pastor Peters.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Pastor Peters, my

 20  name is Joe Haughwout, and I'm calling on behalf of the

 21  Virginia Asbestos, Lead, and Home Inspectors Board, and

 22  I'm calling in reference to an informal fact-finding

 23  conference that we're holding for Mr. Nathaniel here for

 24  his asbestos supervisor license.

 25                       And he indicated he wanted us to
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 01  have you testify on his behalf pertaining to his

 02  application.

 03                       MR. NATHANIEL:  I do work for him

 04  too.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Would you have some

 06  time to talk with us?

 07                       MR. PETERS:  Yes, sir.  Yes, sir.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And so since

 09  we are in a proceeding, can I have you give us your full

 10  name and then your affiliation, your church affiliation,

 11  and then also an address?

 12                       MR. PETERS:  Pastor Samuel Peters,

 13  Sr., pastor of Greater Refuge Church Ministries, 2210

 14  Carter Street, Richmond Virginia 23222.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Thank

 16  you, sir.  And so, Pastor, what can you -- what would

 17  you like to tell the Board about Mr. Nathaniel in

 18  support of his application?

 19                       MR. PETERS:  That he has been a part

 20  of the ministry for a good while now.  I don't have the

 21  exact dates that -- but he has worked with me on several

 22  projects.  I do some of the building around the church.

 23  Also, I served as a general contractor.

 24                       We built the last building there,

 25  and when we do any kind of construction, any kind of
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 01  work around the church, he's always faithful to that.

 02  And he's a faithful attendee to the ministry and bible

 03  studies and -- and worship there and just a kind hearted

 04  Christian brother.  He works well with the ministry.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Thank you.  Mr.

 06  Nathaniel, is there anything else that you wanted the

 07  pastor to address regarding your application?

 08                       MR. NATHANIEL:  No, sir.  I just

 09  want to say thank you and I'm glad to be a part of his

 10  church.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Thank you.

 12  Mr. Peters, what will happen after today is we'll send

 13  you a copy of the information that we're going to

 14  forward to the Board regarding my recommendation to the

 15  Board for Mr. Nathaniel's application.

 16                       So we'll be sending that to you

 17  probably in a few weeks.  Did you have any questions?

 18                       MR. PETERS:  No.  I -- he's been

 19  working with us for a while just trying to get matters

 20  back in place there.  He is a hard worker.  He's a

 21  dedicated individual.

 22                       When he makes a commitment he sticks

 23  to it there, so I would really like for you to give him

 24  the opportunity to -- to continue doing what he enjoys

 25  doing now.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Thank

 02  you, sir, and so as I said we'll -- we'll be in touch.

 03  Thank you for your time.

 04                       MR. PETERS:  All right.  Thank you

 05  now.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Bye-bye.

 07                       MR. PETERS:  All right.  Bye-bye.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  So, Mr.

 09  Nathaniel, we've had an opportunity to hear from the

 10  witnesses.  We're almost -- we're almost to the point

 11  where we can conclude the conference.

 12                       I did want to -- I did want to touch

 13  on a few other things.  I know you said earlier, I may

 14  not have captured exactly when, you said -- you said

 15  your mother has since passed away?  I know you said she

 16  was in hospice.  When did she pass away?

 17                       MR. NATHANIEL:  April the 3rd two

 18  years ago.  April the 3rd of --

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Of 2020 or 2019?

 20                       MR. NATHANIEL:  I think it's 2020.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  2020?

 22                       MR. NATHANIEL:  2020.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  So if I understand

 24  from hearing from Mr. Nicholson, it sounds like you're

 25  kind of waiting for the Board to give you an answer on
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 01  your application so that you can go work for Mr.

 02  Nicholson?

 03                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 05                       MR. NATHANIEL:  Asbestos --

 06                       MR. HAUGHWOUT:  I'm sorry.  Go

 07  ahead.

 08                       MR. NATHANIEL:  I found out I like

 09  doing it.  I like doing that type of work.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 11                       MR. NATHANIEL:  I like the hands on.

 12  I didn't have too many jobs, but I found something I

 13  like.  And the pastor, he gave me a place that I can

 14  call home.

 15                       I never been committed to the church

 16  like this before since I was a little boy.  I know I got

 17  a past, but please don't judge me on my past.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  You had

 19  mentioned.  I think you had mentioned in conversations

 20  before the conference that you've had your voting rights

 21  restored.

 22                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And do you

 24  recall when that was?

 25                       MR. NATHANIEL:  I voted for the
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 01  first time in 2021.

 02                       MR. HAUGHWOUT:  2021.  Okay.

 03                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 05                       MR. NATHANIEL:  I think.  No, '20.

 06                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So you're --

 07  so as far as -- all of your civil rights have been

 08  restored?

 09                       MR. NATHANIEL:  All my rights have

 10  been restored, but I didn't get my gun rights back yet.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 12                       MR. NATHANIEL:  My lawyer waiting

 13  for all that, but all my civil rights have been

 14  restored.  I can vote.  I can do anything else.  I'm a

 15  citizen again.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So one of the

 17  last items and the reason -- the reason this has come

 18  about is you previously did hold an asbestos supervisor

 19  license.

 20                       And it looks like on that

 21  application several years ago there was no disclosure

 22  about the criminal convictions, but when you applied to

 23  get a new license after you had allowed the previous

 24  license to expire, you did disclose the criminal

 25  history.
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 01                       I know that's going to be a question

 02  that the Board is going to want to -- want to

 03  understand.  What happened?  Why did -- why the first

 04  time around was there no disclosure?  What can you tell

 05  us about that?

 06                       MR. NATHANIEL:  The first time when

 07  I first came down here I got a lady to come with me I

 08  was dealing with.  She filled it out for me.  I ain't

 09  pay it no mind that she kept -- she left the box empty.

 10                       So when she submitted it, I just

 11  submitted it and ain't nobody down there say nothing to

 12  me about it; say, Ferdinand, you left a box empty.  So

 13  we just submit it and that was sent back, but this

 14  particular time when me and my fiancee did it, stuff

 15  different now.

 16                       We check all the boxes and dots all

 17  the I's.  Where I'm at now in my life I try to correct

 18  and check everything.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 20                       MR. NATHANIEL:  You know what I'm

 21  saying?  And when I checked it, I didn't thought it

 22  would come to this.  You know what I'm saying?  I know I

 23  got a past, but I know I got a future as well.

 24                       So I try to face my past and still

 25  go forward with my future.  So I try to do everything
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 01  right and decent and in order.  I'm not trying to do no

 02  shortcuts, no trickery or none of that type of stuff.  I

 03  try to just put everything front forward and face it

 04  when the time comes.

 05                       But that particular thing I did not

 06  look over it because I usually have everybody write and

 07  then sign the stuff for me and don't really check behind

 08  them.  I have everybody doing stuff for me.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 10                       MR. NATHANIEL:  And now the way my

 11  wife is and the way I'm set up, I'm trying to be hands

 12  on.  My mom told me before she left to try to do stuff

 13  for myself so I can know what I'm doing for myself.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 15                       MR. NATHANIEL:  That how that played

 16  out.  I didn't know that the box was empty.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So you -- you

 18  --

 19                       MR. NATHANIEL:  I don't know what

 20  happened with the box.

 21                       MR. HAUGHWOUT:  You gave it to

 22  someone else to complete the application.

 23                       MR. NATHANIEL:  Complete it for me,

 24  yeah, because at that time I really was -- my

 25  penmanship, my word play I needed help with that.  You
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 01  know what I'm saying?

 02                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 03                       MR. NATHANIEL:  I need help in

 04  certain areas.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And so -- but

 06  you didn't -- you didn't follow -- you didn't go back

 07  and read the application questions to make sure that

 08  everything was accurate?

 09                       MR. NATHANIEL:  No, sir.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  But now this

 11  time around when you applied for the license, this time

 12  around you did do that?

 13                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  And you disclosed?

 15                       MR. NATHANIEL:  I do everything with

 16  me and my wife and we do everything decent and in order.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 18                       MR. NATHANIEL:  I try to.  What I

 19  don't know I ask questions.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 21                       MR. NATHANIEL:  And I try to get

 22  help with it.

 23                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  So

 24  before the conference we talked with an attorney who

 25  represented you in some of the criminal matters, and the
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 01  attorney indicated she would be willing to submit

 02  something on your behalf.

 03                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So as we

 05  covered before, we can leave the record of the case open

 06  until five o'clock on January the 10th.  That's next

 07  Monday.

 08                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  And so if you, you

 10  know, if you want to submit to us anything from your

 11  attorney, any other documents showing your

 12  rehabilitation, I know you said -- you mentioned some

 13  certificates, you know, if you want to submit those so

 14  we can include those in the record, we can accept them.

 15                       I'm going to give you my card so you

 16  can have my e-mail address.

 17                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  And it should have a

 19  fax number on there as well so you can submit that

 20  information.

 21                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  I'll give that to

 23  you now.

 24                       MR. NATHANIEL:  Thank you very much.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  And once we receive
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 01  the additional documents, we'll mark that as an exhibit

 02  on your behalf.

 03                       I don't know that I have anything

 04  else.  I'm doing a quick check, but I think we probably

 05  covered everything we need to -- we need to cover today.

 06                       MR. NATHANIEL:  I just want to say

 07  that since I've not been working and since I lost my

 08  mom, I've been having to stay in a hotel because my

 09  income was asbestos, would take care of my kids and my

 10  grandchildren.

 11                       So now I'm trying to find good jobs

 12  to sacrifice the pay that I make.  I don't make the

 13  money that I do when I do asbestos.  You know what I'm

 14  saying?  Now I'm staying in a hotel.  I got all my stuff

 15  in the storage.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 17                       MR. NATHANIEL:  So I got to go in

 18  the storage.  That's why I didn't have my certificates

 19  with me.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.

 21                       MR. NATHANIEL:  Because all my stuff

 22  is packed up in the storage.  You know what I'm saying?

 23  My fiancee -- my marriage got put off --

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 25                       MR. NATHANIEL:  -- after I lost my
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 01  mom.  I had to regroup and try to get everything all

 02  back.  Like I said, I wasn't working, so now I got to

 03  get everything and regroup again and try to find me

 04  where I fit at in society to -- to work and that I can

 05  get the pay that I want.

 06                       It's hard out here.  If nobody got

 07  the right kind of job, it's hard to pay your bills.  So

 08  now I'm at the bottom of the totem pole.  That why

 09  everybody see me all emotional because my mom want me to

 10  do good.

 11                       And I try to do best, but I stopped

 12  doing working and stuff for to take of her, but now I

 13  got to take care of myself.  And asbestos -- and by me

 14  going to church gave me a family because I don't have

 15  nobody no more.  I'm out here just me and I'm supposed

 16  to be the face of my family.

 17                       My kids, they're doing good, but

 18  they got their own lives.  I'm just trying to make life

 19  so my family can be support of me and can call and lean

 20  on me.

 21                       So I really do need this asbestos

 22  supervisor license so I can be a successful person in

 23  society.  All I want to do is work.  That's all I want

 24  to do.  No more.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Follow-up question,
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 01  you said -- you said you had three children?

 02                       MR. NATHANIEL:  Yes.

 03                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  What are

 04  their ages if I might ask?

 05                       MR. NATHANIEL:  My daughter -- my

 06  daughter -- my daughter -- I got a picture of them.  I

 07  got girls.  One of them work as a manager for Wells

 08  Fargo.

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 10                       MR. NATHANIEL:  She graduated from

 11  ODU.  She's married now with her husband.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 13                       MR. NATHANIEL:  Got two kids.  One

 14  daughter work at the airport.  My oldest daughter work

 15  at the airport.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 17                       MR. NATHANIEL:  She's got three

 18  kids.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 20                       MR. NATHANIEL:  My youngest daughter

 21  go to ODU.  She don't have no kids.  She's the one that

 22  go -- that I was showing y'all the picture, got the

 23  180,000 scholarship from Hermitage High School.  I got

 24  three girls.

 25                       MR. HAUGHWOUT: Okay.
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 01                       MR. NATHANIEL:  And I'm trying to be

 02  there to support them.  They got their own lives.  I

 03  don't try to depend on them because I'm their dad.

 04  They're supposed to depend on me.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.

 06                       MR. NATHANIEL:  So I got three

 07  daughters that I'm trying to support and my

 08  grandchildren and be a good father, because there was a

 09  time in their life when I wasn't doing better, but they

 10  still support me and they're there for me as well.

 11                       The one that -- the address I got,

 12  she the one that works at Wells Fargo.  She the one

 13  supporting me, so she do -- I'm in all my kids lives.

 14                       MR. HAUGHWOUT:  Um-hum.

 15                       MR. NATHANIEL:  That's all.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Thank you.  I just

 17  wanted to make sure we got that information.

 18                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  I don't have any

 20  other questions.  I know you've kind of given I think

 21  your statement.  Unless there's anything else you want

 22  to add, I'll go ahead and discuss what the process will

 23  be from her on out.

 24                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So what I'm
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 01  going to do is I'm going to receive the information

 02  including anything that you wanted to submit by the

 03  deadline of five o'clock on next Monday, January 10th.

 04                       I'm going to the review that.  I'm

 05  going to have the transcript of the conference that

 06  we're holding today, and I'm going to put together a

 07  recommendation to give to the Board.  You should receive

 08  that in few weeks.

 09                       MR. NATHANIEL:  My wife just texted

 10  me.  I'm sorry to cut you off.  Am able to speak to the

 11  Board.  I think she wants to speak to y'all.

 12                       MR. HAUGHWOUT:  Do you want us to

 13  give her a call.

 14                       MR. NATHANIEL:  Yeah.

 15                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 16                       MR. NATHANIEL:  It's my fiancee.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Sure.  Okay.  What's

 18  the telephone number?

 19                       MR. NATHANIEL:  804-882-6189.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  882.

 21                       MR. NATHANIEL:  6189.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  6189.  All right.

 23                       MR. NATHANIEL:  Am able to speak to

 24  the Board.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  We'll
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 01  give her a call.  We can have her speak on your behalf.

 02                       MR. NATHANIEL:  My fiancee, not my

 03  wife, but my fiancee.  She work for Comcast.

 04                       MS. MCARTHUR:  Hello.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Good morning.  My

 06  name is Joe Haughwout, and I'm a designee of the

 07  Virginia Board for Asbestos, Lead, and Home Inspectors,

 08  and we're in an informal fact-finding conference for Mr.

 09  Nathaniel.

 10                       And I understanding that you wanted

 11  to provide some testimony to the Board on his behalf.

 12                       MS. MCARTHUR:  Yes, sir.  I'm on a

 13  conference call if you can just bear with me for 30 to

 14  60 seconds until I close out my portion, and then I can

 15  -- I would like to give you my input.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  That's fine.

 17  We'll call you back in about a minute or two.

 18                       MS. MCARTHUR:  Okay.  Thank you.  I

 19  appreciate it.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  Sure thing.  All

 21  right.  So what I'm going to do, Mr. Nathaniel, let me

 22  -- this'll buy us some time before we resume that call.

 23  So I'm going to the make a recommendation to the Board.

 24                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  And the
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 01  recommendation is going to outline -- go through the

 02  analysis of the items that are in the statute that

 03  detail the things that the Board has to consider when

 04  reviewing an application when there's a criminal

 05  conviction issue.

 06                       As I said you should get that

 07  recommendation in a few weeks.  You'll -- with that

 08  you'll get a letter telling you of the date and time of

 09  the Board meeting where the Board will meet to review

 10  the application and the results of the informal

 11  fact-finding conference.

 12                       I don't make the decision.  It's the

 13  Board that makes the decision.  They can accept the

 14  recommendation I present to them.  They can choose not

 15  to accept it.  The Board can also change the

 16  recommendation as they believe is appropriate based on

 17  the information they receive.

 18                       You would have an opportunity to

 19  appear before the Board at the Board meeting.  They'll

 20  give you an opportunity of about five minutes to address

 21  -- address the Board regarding your application.

 22                       Once the Board makes its decision,

 23  if you're there, you'll know the decision that day

 24  because you'll be at the meeting; otherwise, you would

 25  receive information from the Board indicating whether or
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 01  not the license application was approved or not.

 02                       So do you have any questions

 03  procedurally about what will happen going forward?

 04                       MR. NATHANIEL:  Not really.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 06  Let me see --

 07                       MR. NATHANIEL:  So if they deny or

 08  something, can you always get appeal?

 09                       MR. HAUGHWOUT:  Yes.  Any order

 10  denying an application does have a right of appeal, so

 11  you would probably want to talk to legal counsel as to

 12  what your options are if in fact the Board does not --

 13  does not approve the application and they deny it, but,

 14  yes, you do have a right to appeal.

 15                       MR. NATHANIEL:  Okay.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  Let me see if we can

 17  try to --

 18                       MR. NATHANIEL:  She shocked me.  I

 19  didn't know she was going to talk.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Let's

 21  see if we can --

 22                       MR. NATHANIEL:  That's the one that

 23  helped me with my mom.  I don't know why I get

 24  emotional.  I apologize.

 25                       MR. HAUGHWOUT:  No, no.  There's no
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 01  need to apologize, you know, it's very personal.  I

 02  understand.  This is your life we're talking about.

 03                       MR. NATHANIEL:  Yes, sir.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  Let me see if we can

 05  -- let me see if we can try to --

 06                       MS. MCARTHUR:  Hello.  Michon here.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  Yes.  This is Joe

 08  Haughwout with the Virginia Board for Asbestos, Lead,

 09  and Home Inspectors.  Are you free to talk now?

 10                       MS. MCARTHUR:  Yes, sir.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Since we are

 12  on the record, what I'm going to need you to do is give

 13  us your full name and then also an address where we can

 14  send you the information regarding the conference.

 15                       MS. MCARTHUR:  Okay.  My full name

 16  is Michon, M-I-C-H-O-N.  My last name is McArthur.

 17  That's M-C, capital A-R-T-H-U-R.

 18                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  And what's an

 19  address we can send the information to you at?

 20                       MS. MCARTHUR:  My address is 3236

 21  Hunters Mill Circle, Richmond, Virginia 232,234.

 22                       MR. HAUGHWOUT:  That's Hunters Mill

 23  Circle.

 24                       MS. MCARTHUR:  Hunters with an S,

 25  Mills, M-I-L-L, Circle.
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 01                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  All right.

 02  So Mr. Nathaniel indicated you wanted to provide some

 03  testimony on his behalf.  I will give you that

 04  opportunity.

 05                       MS. MCARTHUR:  I'm sorry.  Say that

 06  again.  I'm sorry.  I'm on a call, but I moved the

 07  headset so I could listen.  I'm so sorry.

 08                       MR. HAUGHWOUT:  No, that's all

 09  right.  Mr. Nathaniel had indicated you wanted to

 10  provide some testimony to the Board on his behalf, so

 11  what was it you would -- what is it you would like the

 12  Board to know about Mr. Nathaniel and his application?

 13                       MS. MCARTHUR:  So I completed his

 14  application for him and we were forthcoming in

 15  conversation around his application for his license.

 16                       When we met about seven years ago he

 17  already had a license, and it was in -- in good

 18  standing.  He went to all certifications.  I took him

 19  there and -- because we were scheduled to be married

 20  last year.

 21                       And so we were living together, me,

 22  him and his mom, and I take him to get certified every

 23  year with the exception of last year.  I'm not sure how

 24  it was updated, that particular process, because of

 25  COVID being so rampant.
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 01                       But I will say that he's -- he's a

 02  very hard worker.  He's done all of the things in

 03  compliance with society as far as he's very hospitable,

 04  courteous.  He follows the rules and regulations of his

 05  asbestos training.

 06                       He's always making sure that safety

 07  is first.  The only reason why he -- the license expired

 08  in the first place is because, you know, due to COVID we

 09  went to a one income household, which was myself, and

 10  his mom fell very, very ill.

 11                       And we didn't have a nurse to sit

 12  with her 24/7 and he stayed home with his mom.  He gave

 13  up working to take care of his mom and I sacrificed, you

 14  know, paying the bills for us.

 15                       And so, I mean, I think that he's

 16  paid his debt to society as far as his past is

 17  concerned.  He hasn't exhibited anything to me to be

 18  outside an upstanding citizen and doing the right thing,

 19  and I think that he deserves an opportunity to obtain

 20  his license again and to, you know, gain -- have gainful

 21  employment.

 22                       He does have a employer that is

 23  desiring to hire him, and this gentleman has been

 24  waiting since last June.  I provided them with an

 25  updated resume for Mr. Nathaniel and the gentleman, you
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 01  know, just fell in love with all of the work that he's

 02  done over the years, and I mean, exemplary work.

 03                       And he's holding the position for

 04  him so Nathaniel will be able to have gainful employment

 05  to be able to care for himself, but also be, you know,

 06  a tax paying citizen once again, and, you know, because

 07  he's doing all the stuff that he enjoys doing.

 08                       So I think that he should be, you

 09  know, he should get his license and he deserves a

 10  chance.

 11                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Thank

 12  you.  Mr. Nathaniel, is there anything else you wanted

 13  your fiancee to address while we were have her on the

 14  phone?

 15                       MR. NATHANIEL:  I want to say thank

 16  you.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  Ma'am,

 18  what we'll do is we'll -- in a few weeks we'll send you

 19  a copy of the recommendation in the case, and you'll be

 20  invited to participate at the Board meeting if you so

 21  choose.  I'm sorry?

 22                       MR. NATHANIEL:  Can you ask her how

 23  long it's been since I had my rights back?

 24                       MR. HAUGHWOUT:  I think Mr.

 25  Nathaniel wanted to know how long it's been since he's
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 01  had his civil rights restored.

 02                       MS. MCARTHUR:  I assisted him with

 03  getting his voter's rights back I would say this last --

 04  year before last was his first year voting, so I would

 05  say about three, maybe three years ago, maybe 32 months

 06  or something like that.  I'm not quite sure.

 07                       MR. HAUGHWOUT:  I follow.  Within

 08  the last -- within the last few years.

 09                       MR. NATHANIEL:  Last few years.

 10                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.

 11                       MS. MCARTHUR:  Yes.  Because he

 12  voted year before last and last year.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Okay.  I

 14  appreciate that.

 15                       MR. NATHANIEL:  That answered the

 16  question.

 17                       MR. HAUGHWOUT:  Thank you.  All

 18  right.  All right, ma'am, I appreciate --

 19                       MS. MCARTHUR:  Do you guys do like a

 20  background check from the time in which he's last been,

 21  you know, had a run in with the law and now, because he

 22  hasn't even gotten a speeding ticket?

 23                       Like, I mean, he works very hard to

 24  do the right thing and do the stuff that he's supposed

 25  to be doing, just because he -- you know, not because
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 01  it's only his license, you know, that license, but also

 02  because, you know, I just think that he's learned.  The

 03  man is almost 50 years old.  He learned from his errors

 04  in his youth.

 05                       MR. HAUGHWOUT:  We -- as far as the

 06  process for a license application, if there's a criminal

 07  history we require disclosure of the criminal history.

 08                       So if there's -- we go based on what

 09  that information is in the -- in the criminal history

 10  record that's provided to us with the license

 11  application.

 12                       So beyond that we rely on applicants

 13  to tell us whether or not they've had any criminal

 14  issues or not.  We don't independently run background

 15  checks on licensed applicants.

 16                       MS. MCARTHUR:  Oh, so the

 17  information we provided because we went to -- we went to

 18  the state police.

 19                       MR. HAUGHWOUT:  Yes.

 20                       MS. MCARTHUR:  And we got a -- yeah,

 21  so you work with that.  So exactly what am I doing here?

 22  Is it just that I'm supposed to share with you that I

 23  filled out his application and we were forthcoming in

 24  our information?  Is that what I'm doing?

 25                       MR. HAUGHWOUT:  Whatever -- whatever
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 01  Mr. Nathaniel indicated.  He indicated he wanted you to

 02  provide testimony so as a -- as a witness.

 03                       MS. MCARTHUR:  Oh, okay.

 04                       MR. HAUGHWOUT:  As a witness.

 05  That's what we were -- that's why we were having you on

 06  the phone because he indicated he wanted you to speak on

 07  his behalf.  So we're getting your -- we're getting your

 08  testimony on the record.

 09                       MS. MCARTHUR:  Oh, well, thank you,

 10  sir.  I appreciate the opportunity, and if you need me

 11  any further, just reach out to me, you know, through

 12  written communication or you can call me.

 13                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  Thank you.

 14                       MS. MCARTHUR:  You're welcome.

 15  Enjoy your day.  Bye-bye for now.

 16                       MR. HAUGHWOUT:  All right.  I think

 17  with that, Mr. Nathaniel, I've covered the process going

 18  forward.  Did you have any questions --

 19                       MR. NATHANIEL:  No, sir.

 20                       MR. HAUGHWOUT:  -- for me before we

 21  conclude the conference?

 22                       MR. NATHANIEL:  Not that I know of,

 23  no, sir.

 24                       MR. HAUGHWOUT:  Okay.  So with that,

 25  Mr. Nathaniel, we're going to go ahead and conclude the
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 01  informal fact-finding conference, and we're going to --

 02  we're going to go off the record at this time.

 03                       MR. NATHANIEL:  Thank you, sir.

 04                            NOTE:  Hearing concluded at

 05  12:30 p.m.
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